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J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült a Berekfürdő Községi Önkormányzat  Képviselő-testületnek 2012. szeptember hó 3. napján 
17.00 órai kezdettel tartott rendkívüli testületi üléséről.

Az ülés helye:  Művelődési Ház
5309 Berekfürdő, Fürdő u. 2.

Jelen vannak: Dr. Hajdu Lajos polgármester
Czinege Béla alpolgármester
Buczkó Zoltánné képviselő
Czinegéné Bődi Szilvia képviselő
Hosszu András képviselő
Dr. Kenyeres Imre képviselő
Ifj. Nagy György képviselő
Potornainé Szűcs Katalin jegyző

Székely László igazgató, Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda

Dr. Hajdu Lajos polgármester köszönti a képviselő-testület tagjait. Megállapítja, hogy a képviselő-
testület határozatképes számban megjelent, a 7 főből 1 fő, Czinege Béla alpolgármester hiányzik, aki  
jelezte, hogy később érkezik az ülésre. Az ülést megnyitja. 
A  jegyzőkönyv  hitelesítésére  Czinegéné  Bődi  Szilvia  és  Hosszu  András  képviselőket  javasolja 
megválasztani.
Szavazásra bocsátja a javaslatot.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 6 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

143/2012.(IX.03.) Önkorm. határozat
a jegyzőkönyv-hitelesítők megválasztásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatról  szóló 25/2010.(XII.01.)  Önkorm.  rendelet  14.  §  (2)  bekezdése  alapján a 
jegyzőkönyv  hitelesítésére  Czinegéné  Bődi  Szilvia  és  Hosszu  András  képviselőket 
választotta meg.

Erről értesülnek:
1) Czinegéné Bődi Szilvia képviselő
2) Hosszu András képviselő  
3) Dr. Hajdu Lajos polgármester
4) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
5) Képviselő-testület tagjai

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a napirendi javaslat a meghívóban kiküldésre került. Az 
5.  napirendi  pontban  az  ingatlan  értékesítés  során  a  közérdekű  ingatlancsere  kártalanítással  is  
megtárgyalásra  kerül.  Illetve  van  néhány  téma,  amely  az  aktualitások  napirendi  pontban  lesz 
előterjesztve. Javasolja továbbá 1. napirendi pontként a köznevelési törvény aktualitásait  tárgyalni,  
mivel jelen van Székely László, a Veress Zoltán Általános Iskola és Óvoda igazgatója, akit köszönt.
Van-e még valakinek a napirendet illetően módosító javaslata?
További módosító javaslat nem hangzott el, ezért Dr. Hajdu Lajos polgármester szavazásra bocsátja a 
módosító javaslat elfogadását. 
Megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosítást 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó szavazat  
nélkül elfogadta.
Szavazásra bocsátja a módosított napirend elfogadását.
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Megállapítja, hogy a képviselő-testület a módosított napirendet 6 igen szavazattal, ellen és tartózkodó 
szavazat nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

144/2012.(IX.03.) Önkorm. határozat
a napirend elfogadásáról.

Berekfürdő  Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a  Szervezeti  és  Működési 
Szabályzatról szóló 25/2010.(XII.01.) Önkorm. rendelet 14. § (5) bekezdése alapján az 
alábbi napirend megtárgyalását fogadta el:

1) Beszámoló a köznevelési törvény aktualitásairól.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

2) Előterjesztés létszámcsökkentési pályázat benyújtására.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

3) Előterjesztés a Berekfürdői Turisztikai Nonprofit Szolgáltató Kft. támogatására.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

4) Előterjesztés kitüntetések adományozására.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

5) Előterjesztés ingatlanértékesítésre.
Előterjesztő: Dr. Hajdu Lajos polgármester

6) Aktualitások.

NAPIRENDI PONTOK TÁRGYALÁSA

1. Napirendi pont: Beszámoló a köznevelési törvény aktualitásairól.  

Dr. Hajdu Lajos polgármester átadja a szót Székely László igazgatónak.

Székely László igazgató elmondja, hogy ma jelent meg a köznevelési törvény végrehajtásáról szóló 
rendelet. Augusztus 30-án jelent meg egy tanévkezdő kiadvány, ami minden évben megjelenik. Ez a 
kiadvány tartalmazza a változásokat. Most szeptember 1-jétől nagy változások nem voltak, 16 év lett a 
tankötelezettség korhatára, illetve minden nap kötelező a testnevelés óra. Január 1-jétől megtörténik az 
állami  fenntartásba  vétel.  Az  intézményvezetőt  a  miniszter  nevezi  majd  ki.  Továbbá  a 
szakszolgálatoknál  van  változás.  Teljesen  új  információ  számára,  hogy  2013.  szeptember  1-jétől  
lépnek hatályba az új finanszírozási szabályok. A pedagógusok és a nevelő-oktató munkát közvetlenül 
segítő alkalmazottak bérét és járulékait a központi költségvetés finanszírozza. Ez alapján jövő évre,  
még nyolc hónapra tervezniük kell az önkormányzatoknak. 2013-ban lép életbe a pedagógus életpálya 
modell.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  holnap  menni  fognak  a  jegyző  asszonnyal  a 
Kormányhivatalhoz, és ott majd erre rákérdeznek.
Furcsa, mert az önkormányzatnak egyébként majd arról kell nyilatkoznia, hogy január 1-jétől vállalja-
e az iskola működtetését. 

Székely László igazgató elmondja,  hogy ez egy olyan  információ,  amit  feltétlenül  szem előtt  kell  
tartani. 
Kedden volt a megyei intézményvezetők fóruma, de erről nem szóltak. A kiadvány pedig csütörtökön 
jelent meg. 
Igazából január 1-jétől sem lesz szeptemberig nagy változás. Ami változás lesz, az az iskola belső  
életét érinti.
Felmerült néhány kérdés még. Ha január 1-jétől átveszi az állam az iskolát, kérdéses, hogy adnak-e át  
iskolát egyházi fenntartásba? A következő kérdés az iskola finanszírozása. Kérdésként merült fel az  
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iskola-óvoda  szétválasztása.  Ha  átveszi  az  önkormányzat  az  iskolát  működtetésre,  akkor  egyben 
maradhat az iskola és az óvoda. 
64  millió  Ft  az  iskola-óvoda  bére  együtt.  Az  állam nem fogja  fizetni  a  dajkát,  a  takarítót  és  a 
karbantartót. A dologi kiadás 29 millió Ft, amiből 8 millió Ft az étkezés, aminek egy részét az állam 
támogatja, illetve a szülő finanszírozza. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az étkezés az önkormányzatnál maradna.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző elmondja, hogy ez valóban így van, mert szociális kérdést is érint a 
gyermekvédelmi kedvezményre jogosultak miatt. 

Hosszu András képviselő megkérdezi, hogy hogyan kell elképzelni a váltást?

Székely László igazgató elmondja, hogy a tanév ugyanúgy zajlik.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az önkormányzat  nem vállalja a működtetést,  akkor 
kérdéses,  hogy  ha  például  elromlik  egy  kilincs,  akkor  kihez  fog  az  iskola  majd  fordulni,  hogy 
megcsináltassa.

Székely László igazgató elmondja, hogy az is felmerült kérdésként, hogy ha vállalja az önkormányzat  
az iskola működtetését, akkor hagynak-e az önkormányzatnak több pénzt. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a jövő évi költségvetésben az iskolák ún. „fejkvóta” 
finanszírozása már nincs beépítve, és a személyi jövedelemadó állam által átengedett részét is érinti a  
változás. 

Buczkó Zoltánné  képviselő  megkérdezi,  hogy a  pedagógusok gondolkodnak-e azon,  hogy milyen 
lehetőségek vannak arra, hogy valahogy mégis megmaradjon az iskola?

Székely László igazgató elmondja, hogy az egyházi fenntartás egy lehetőség. 

Buczkó  Zoltánné  képviselő  elmondja,  hogy  még  azt  sem  tudjuk,  hogy  az  idejáró  kunmadarasi  
gyerekeket figyelembe veszik-e az iskola létszámát tekintve. 

Székely László igazgató elmondja,  hogy a  szabad iskolaválasztást  deklarálta  a  törvény,  ezért  úgy 
gondolja, hogy a bejáró gyerekeket figyelembe kell venniük. 
Gondolkodtak már sportiskolában, alapítványi iskolában, de ahhoz tőkeerő kellene. Még a katolikus 
iskola lenne lehetőség. 

Megérkezett az ülésre Czinege Béla alpolgármester.

Czinege  Béla  alpolgármester  elmondja,  hogy ő  beszélt  a  katolikus  pappal,  aki  azt  mondta,  hogy 
mindenben támogatja az iskolát, sőt mivel Karcagon és Kunmadarason nincs katolikus iskola, onnan is  
hoznának gyerekeket. Ebben az évben már tárgytalan, de a jövő évet illetően tárgyalhatnak róla.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző attól tart, hogy sok 3000 fő alatti  település nem fogja vállalni az 
iskola működtetését,  illetve sokan lesznek a 3000 fő felettiek közül  is,  akik kérik,  hogy az állam  
működtesse. Az állam viszont az iskola fenntartása miatt differenciáltan fogja elvonni a támogatást az  
önkormányzatoktól. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester véleménye szerint szeptember 30-ig olyan határozatot kellene hoznia a 
testületnek,  hogy  a  jelenlegi  ismeretek  alapján  nem  tudja  vállalni  az  önkormányzat  az  iskola 
fenntartását, de amennyiben változik a finanszírozás, újratárgyalják a lehetőséget. 
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Székely László igazgató elmondja, hogy jelenleg pontos tanulólétszámot nem tud mondani,  mert 1 
gyerek ma is jött, de kb. 125-en vannak.
A 2013/2014-es  tanévben  14  főnek kell  lennie  egy osztályban,  felmenő  rendszerben.  Most  az  5. 
osztályban 19-en vannak, a 6-ban 13-an, 7-ben 17-en, 8-ban 18-an. A felső tagozatban egy osztályban 
van  eltérés.  Az  alsó  tagozatban  4-ben 13-an,  3-ban  19-en,  2-ban  13-an,  1-ben  12-en  vannak.  Az 
alsóban mindig kevesebben vannak, de ott 8 fő a minimum. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester megkérdezi, hogy van-e valakinek még kérdése, észrevétele?
További kérdés, észrevétel nem hangzott el.
Székely László igazgató távozott az ülésről.

2. Napirendi pont: Előterjesztés a létszámcsökkentési pályázat benyújtására.   

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy az előterjesztés kiküldésre került. Az intézmény tehát  
szeptember  30-ával  szűnne  meg.  A  dolgozók  értesítésre  kerültek.  Pályázatot  nyújtanak  be  a 
létszámcsökkentés finanszírozására, 1 főt érintően. 
Szavazásra bocsátja a határozati javaslat elfogadását.
Megállapítja,  hogy a képviselő-testület a javaslatot 7 igen szavazattal,  ellen és tartózkodó szavazat 
nélkül elfogadta, erről a következő határozatot hozta:

145/2012.(IX.03.) Önkorm. határozat
Kulturális-, Idegenforgalmi Központ és Könyvtár létszámkeretének csökkentéséről.

Berekfürdő Községi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  a 125/2012.(VIII.13.)  Önkorm. 
határozatával  döntött  a  Kulturális-,  Idegenforgalmi  Központ  és  Könyvtár  jogutód 
nélküli megszüntetéséről.

A  dolgozók  közalkalmazotti  jogviszonya  a  Kjt.  25.  §  (1)  bekezdés  c)  pontja  alapján 
megszűnik.  A  létszámcsökkentés  pénzügyi  finanszírozásához  az  önkormányzat 
pályázatot kíván benyújtani 1 főre a települési önkormányzatok és a többcélú kistérségi 
társulások létszámcsökkentési  döntéseivel  kapcsolatos egyszeri  költségvetési támogatás 
igénylésének,  döntési  rendszerének,  folyósításának  és  elszámolásának  részletes 
feltételeiről szóló 2/2012.(III.1.) BM rendelet alapján a Magyar Államkincstár Szolnoki  
Igazgatóságához.

Önkormányzati illetve intézményi szinten a létszámkeretek a következők:

létszámcsökkentést megelőző létszámcsökkentés utáni
adatok (fő) adatok (fő)

- Önkormányzat 2 2
- Polgármesteri Hivatal 8 8
- Kulturális-, Idegenforgalmi
  Központ és Könyvtár 3 0
- Veress Zoltán Általános Iskola
  és Óvoda                                                  23                                                                   23_________  
Összesen:            36                                                            33

A Képviselő-testület kijelenti, hogy fenntartói körén belül – költségvetési szerveinél és az 
önkormányzati hivatalnál – a meglévő üres álláshelyeken, az előrelátható megüresedő 
álláshelyeken, vagy a tervezett új álláshelyeken, illetve szervezeti változás, feladatátadás 
következtében a pályázó fenntartói körén kívüli munkáltatónál a létszámcsökkentéssel  
érintett álláshelyen foglalkoztatottak munkaviszonyban töltött ideje folyamatosságának, 
megszakítása nélküli foglalkoztatásának nincs lehetőség.
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Felelős: Potornainé Szűcs Katalin jegyző
Határidő: azonnal

Erről értesülnek:
1) Potornainé Szűcs Katalin jegyző
2) Dr. Hajdu Lajos polgármester
3) Magyar Államkincstár
4) Polgármesteri Hivatal

3. Napirendi  pont:  Előterjesztés  a  Berekfürdői  Turisztikai  Nonprofit  Szolgáltató  Kft.   
támogatására.

Dr.  Hajdu  Lajos  polgármester  elmondja,  hogy  ha  október  1-jétől  megszűnik  a  Kulturális-, 
Idegenforgalmi  Központ  és  Könyvtár,  a  Berekfürdői  Turisztikai  Nonprofit  Kft.  fogja  átvenni  a  
feladatok nagy részét. 

Potornainé  Szűcs  Katalin  jegyző  elmondja,  hogy a  könyvtár  ügyében  szeptember  27-én  jönnek a 
Megyei Könyvtártól, és akkor a részleteket megbeszélik. 

Czinege Béla alpolgármester megkérdezi, hogy az önkormányzat veszi át a könyvtárat?

Potornainé Szűcs Katalin jegyző válasza: Igen.

Czinege Béla alpolgármester szeretné, ha az átadók és átvevők felelősséget vállalnának.

Potornainé Szűcs Katalin jegyző válasza: Természetesen.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy holnap lesz az Alföld Szíve megyei rendezvény, ahol a 
térségi  desztinációs  menedzsmentet  szeretnének létrehozni.  Megkeresték mind az önkormányzatot, 
mind a TDM-et, hogy lépjen be. A tagsággal kapcsolatosan különböző kérdések merültek fel, ezért  
megkeresték Vígh Tamást.  Ő azt  javasolta,  hogy egyelőre  ne foglaljunk állást,  mivel  a  tagoknak 
feltehetően a vendégéjszakák alapján kell majd a tagdíjat megfizetni. A térségben Berekfürdőn kívül a 
Szolnoki TDM-nek rendelkezik regisztrációval. A térségi TDM-et legalább két regisztrált TDM-nek 
kell alkotnia, ezért szükségük van Berekfürdőre. 

Czinege Béla alpolgármester egyetért azzal, hogy ne foglaljanak állást, mivel még a helyi TDM-en 
sem vagyunk túl. 

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a Berekfürdői Turisztikai Nonprofit Kft-t október 1-
jétől támogatni kell. Minimum 20 millió Ft támogatás szükséges éves szinten a működéshez. Tavaly 
34  millió  Ft  volt  a  Művelődési  Ház  költségvetése.  Érdemes  az  idegenforgalmi  adó  %-ában 
meghatározni a támogatást. Ebben az esetben a TDM érdekelt lesz abban, hogy minél több adó folyjék 
be, továbbá a pályázat során ezzel többlet pontot lehet elérni. 
Javasolja a Kft-t az idegenforgalmi adó 32%-ával, de minimum 30 millió Ft-tal támogatni. A pályázat  
miatt ennyit biztosítani kellene. A működéshez a 20 millió Ft-ot mindenképpen biztosítani kell. 5 évig 
kell fenntartani a TDM-et.

Buczkó Zoltánné képviselő elmondja, hogy erre az évre még maradni kell pénznek a Művelődési Ház 
költségvetéséből is.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy a pályázatba a 32% kerülne bele. 
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Czinege Béla alpolgármester kéri, hogy figyeljenek oda, nehogy többe kerüljön az önkormányzatnak a 
TDM, mint a Művelődési Ház.

Dr. Hajdu Lajos polgármester elmondja, hogy ha megnyerik az 50 millió Ft-ot, annak egy részét bérre 
is lehet fordítani. Most egyébként is 4 millió Ft-tal kevesebb támogatást kapnának.
A következő testületi  ülésre  előkészítésre  kerül  a  támogatási  javaslat.  Most  a  pályázat  miatt  volt  
szükség egy iránymutatásra.

Dr. Hajdu Lajos polgármester az ülés további részére a helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV.  
törvény 12. § (4) bekezdése alapján zárt ülést rendel el.

k. m. f.

/: Dr. Hajdu Lajos :/ /: Potornainé Szűcs Katalin :/
      polgármester jegyző

Jegyzőkönyv-hitelesítők:

/: Czinegéné Bődi Szilvia :/ /: Hosszu András :/
      képviselő       képviselő
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